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DAMES EN HEREN,

De Commissie voor Wonen, Stedelijk Beleid, 
Inburgering en Gelijke Kansen besprak op 17 
maart 2005 het voorstel van resolutie betreffende 
de solidariteit met de allochtone werknemers in 
Vlaanderen.

1. Inleidende toelichting door de heer Jos Stassen

De heer Jos Stassen wijst erop dat bepaalde 
gebeurtenissen soms een golf  van solidariteit door 
het land laten rollen. De aanleiding kan een ramp 
zijn zoals de tsunami; of  het kan een ergerlijk feit 
zijn zoals de ontsnapping van Marc Dutroux. Nu 
en dan zijn er ook gebeurtenissen die een grote 
sympathie losweken voor de allochtonen, een 
groep die niet altijd op evenveel begrip kan reke-
nen in onze samenleving. Dat gebeurde bijvoor-
beeld bij de ontdekking van het lijkje van Loubna 
Benaïssa enkele jaren geleden. Toen is er een heel 
positieve discussie ontstaan over de integratie van 
allochtonen.

Hetzelfde verschijnsel doet zich nu ook weer voor, 
bij de dreigbrieven die mevrouw Naïma Amzil 
en haar werkgever, de firma Remmery belagen. 
Iedereen voelt dat wat er daar gebeurt, niet door 
de beugel kan, aldus de spreker. De slachtoffers 
krijgen heel veel sympathie in de samenleving. 
Ook grote organisaties betonen hun solidariteit. 
Zo is er de Unie van Zelfstandige Ondernemingen 
(UNIZO), die heel snel een steuncampagne heeft 
opgezet. Ruime steun komt tevens van belangrijke 
figuren, kerkleiders en anderen. Met een openbare 
brief  heeft ook de Vlaamse Regering een sterk sig-
naal gegeven, zegt de heer Stassen.

Volgens de heer Stassen gaat het hier om een goed 
geïntegreerde vrouw, die toch zichzelf  blijft, en 
om een bedrijfsleider die zijn maatschappelijke 
verantwoordelijkheid opneemt voor zijn bedrijf  
en zijn werknemers. Dat is de mening van het 
brede publiek. De spreker noemt die solidariteit 
belangrijk, maar hij is ervan overtuigd dat men 
van dit soort momenten gebruik moet maken om 
een stap verder te zetten. Met deze resolutie willen 
de indieners een verdere stap zetten. Zich aanslui-
tend bij de algemene verontwaardiging, willen de 
indieners van de resolutie de politieke sympathie 
die voortvloeit uit de gebeurtenis, omzetten in een 
aantal daden.

De indieners willen dat het Vlaams Parlement zijn 
uitdrukkelijke afkeer uitspreekt over de racisti-
sche dreigbrieven en daarbij zijn steun betuigt aan 
alle allochtone werknemers in Vlaanderen. De 
heer Stassen vraagt het parlement zijn mening te 
onderschrijven dat een dergelijke aanslag op de 
verdraagzaamheid een sfeer van angst en onveilig-
heid schept en op die manier een gevaar betekent 
voor de democratie en de grondrechten. 

Het voorstel van resolutie vraagt ook een aantal 
zaken aan de Vlaamse Regering, aldus de heer 
Stassen. Zo willen de indieners dat de Vlaamse 
Regering, in overleg met de federale regering al 
het mogelijke doet om de inburgering van alloch-
tonen te ondersteunen. Concreet willen de resolu-
tie-indieners dat er van regeringswege een campag-
ne van positieve beeldvorming ten overstaan van 
de migranten wordt opgezet. Ook willen zij meer 
initiatieven om werkloze allochtone jongeren aan 
werk te helpen. Dit, door afspraken te maken met 
de sociale partners in de privé-sector en door een 
minimum aantal allochtonen aan te werven bij de 
overheid.

De heer Stassen verklaart dat onze economie niet 
zonder de inzet van de migrantenjongeren kan. In 
verschillende centrumsteden vormen de allochto-
ne kinderen het gros van de schoolgaande jeugd. 
Binnen een tiental jaar komen die jongeren op de 
arbeidsmarkt. Als zij verder systematisch worden 
afgeleid naar minder gekwalificeerde opleidin-
gen, betekent dit dat Vlaanderen wel eens de over-
gang naar de kenniseconomie zou kunnen mis-
sen, aldus de spreker. Hij vraagt een Marshallplan 
voor gelijke onderwijskansen. Vlaanderen zou 
daartoe moeten overgaan uit puur eigenbelang. 
Hij is ervan overtuigd dat de uitdaging van de ver-
grijzing alleen kan opgevangen worden door het 
inschakelen van de allochtonen in het arbeidspro-
ces.

2. Bespreking

De heer Sven Gatz zegt problemen te hebben met 
de aanpak van het voorstel van resolutie. Zoals 
iedereen beseft hij ook wel welke energie en welke 
verontwaardiging zijn losgeweekt door het onver-
kwikkelijke voorval waar het voorstel van reso-
lutie op inspeelt. Daarop als parlement een zeker 
signaal geven, vindt spreker zeker niet verkeerd. 
Hij acht het een goed recht van de indieners van 
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het voorstel van resolutie om een politieke over-
tuiging te hebben. Maar hij vindt het op de rand 
van de kiesheid als zij van de ontstane maatschap-
pelijke beroering willen gebruik maken om hun 
overtuiging aan de man te brengen.

Wat de inhoud betreft, stelt de heer Gatz vast dat 
het voorstel van resolutie drie zaken vraagt aan 
de Vlaamse Regering. Ten eerste zou de Vlaamse 
Regering, in overleg met de federale regering, al 
het nodige moeten doen om de verdere inburge-
ring van allochtonen niet te laten mislukken. Daar 
heeft hij geen problemen mee. Toch meent hij dat 
het krachtige signaal van de Vlaamse Regering in 
de media al heel duidelijk is en wellicht niet meer 
moet overgedaan worden. Evenmin heeft de heer 
Gatz problemen met het tweede voorstel, de cam-
pagne van positieve beeldvorming. Al vreest de 
spreker dat zo een campagne minder gemakkelijk 
is dan op het eerste gezicht lijkt; het zou niet de 
eerste goedbedoelde campagne zijn die averechts 
uitwerkt.

Wat het derde voorstel betreft, oordeelt de heer 
Gatz dat het gaat om het opleggen van quota. Hij 
houdt vast aan het gekende standpunt van zijn 
fractie tegen dergelijke quota. Dat is dan ook de 
eigenlijke reden waarom zijn fractie het voorstel 
niet kan ondersteunen.

De heer Bart De Wever sluit zich volledig aan bij 
dat standpunt. Ook hij vindt het onkies om een 
dergelijk voorstel van resolutie in te dienen. Hij 
noemt het overigens een riskante zaak om met een 
resolutie partij te kiezen in een zaak die nog niet 
gerechtelijk is afgewikkeld. Men weet nog altijd 
niet precies wat erachter zit. Stel u voor dat uit-
eindelijk blijkt dat de zaak niet is wat iedereen 
vermoedt maar iets helemaal anders, dan is het 
draagvlak waarop de indieners van het voorstel 
van resolutie willen bouwen, grondig ondergra-
ven. 

Wat het beschikkend onderdeel van het voor-
stel van resolutie betreft, is de heer De Wever het 
helemaal niet eens met de voorstellen. Hij vindt 
niet dat de zaak van de dreigbrieven het inbur-
geringbeleid in gevaar brengt, wel integendeel. 
Bovendien heeft de Vlaamse Regering al de nodi-
ge stappen gezet. Met de stelling dat de vergrij-
zende economie de allochtone werknemers nodig 
heeft, is de heer De Wever het wel eens. Maar dat 
standpunt wordt in de resolutie wel erg algemeen 
gesteld. Hij zou graag eens een debat voeren over 

welke immigratie Vlaanderen nodig heeft voor de 
toekomst. Het voorstel van resolutie suggereert 
dat wij de immigratie, zoals wij die tot nu hebben 
gekend, moeten voortzetten en daar is de spreker 
het niet mee eens. In het derde voorstel smokkelt 
men, volgens de heer De Wever, de ideeën van de 
quota en de positieve discriminatie binnen, waar 
zijn partij altijd tegen is geweest. Om die redenen 
geeft hij zijn steun niet aan het voorstel.

De heer Chokri Mahassine onderschrijft de vast-
stelling dat iedereen is gechocqueerd door de 
bedreigingen aan de firma Remmery. Zelfs het 
Vlaams Belang heeft verklaard dat dit te ver gaat, 
aldus de heer Mahassine. Alle politieke partijen 
hebben zich over het voorval heel duidelijk uitge-
sproken en in de media is daarover een hele maat-
schappelijke discussie ontstaan. Maar het is niet 
gepast om die gelegenheid te gebruiken voor het 
propageren van quota. Tot op vandaag is de par-
tij van de heer Mahassine geen voorstander van 
quota, omdat een dergelijke maatregel op geen 
draagkracht kan rekenen in Vlaanderen. Het is 
van groter belang om het decreet tot evenredige 
participatie op de arbeidsmarkt, dat in de vorige 
legislatuur is goedgekeurd, toe te passen. Er zijn 
wel bepaalde uitvoeringsbesluiten genomen maar 
er resten nog veel niet uitgevoerde opdrachten die 
het decreet aan de regering oplegt. Dat is, volgens 
de heer Mahassine, het dringendst als men iets wil 
doen aan de positie van de allochtone jongeren op 
de arbeidsmarkt. Ook hij verklaart de resolutie 
niet te steunen.

De heer Filip Dewinter ergert zich aan de veron-
derstellingen van de indieners van het voorstel van 
resolutie over de beweegredenen van de anonieme 
briefschrijver. Het parket is nog niet zover. Spre-
ker noemt het voorstel van resolutie een poging 
tot politieke recuperatie. Daarmee staan de indie-
ners niet alleen; ook bepaalde media bezondigen 
zich daar aan, en allerlei instanties, tot en met 
de hoogste op kerkelijk en politiek vlak, geven 
blijk van selectieve verontwaardiging. De heer 
Dewinter zegt veel minder reactie te hebben gezien 
toen Mimount Bousakla om heel andere motie-
ven werd bedreigd. Evenmin werden dergelijke 
resoluties ingediend toen Theo van Gogh en eer-
der Pim Fortuyn werden vermoord in Nederland, 
en daarvan zijn de motieven ons wel bekend. De 
heer Dewinter vindt dat maar goed ook, omdat 
hij gekant is tegen politieke recuperatie van welke 
kant ook bij dergelijke erge gebeurtenissen.
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Hij hoopt voor de indieners van het voorstel dat 
er geen Jules-Croiset-scenario1 achter het hele 
voorval blijkt te zitten. Dat zou toch wel bepaald 
pijnlijk zijn voor koning, bisschop en politici die 
thans politieke gevolgtrekkingen aan de kwestie 
wensen te hechten, aldus de heer Dewinter.

Inhoudelijk merkt de heer Dewinter op dat het 
voorstel van resolutie allochtone werknemers 
nodig acht in het vergrijzende Vlaanderen om de 
economie te versterken. Hij noemt dat een defai-
tistische en bijzonder negatieve opvatting. Indien 
men het vergrijzende Vlaanderen wil versterken, 
moet men vooral een aantal maatregelen nemen 
die het gezin opnieuw de nodige kansen bieden op 
fiscaal, sociaal en economisch vlak. Bij de veeleer 
progressieve collega’s klinkt dat misschien oubol-
lig, maar de heer Dewinter denkt dat dit alleszins 
veel beter is dan het importeren van honderddui-
zenden nieuwe vreemdelingen.

Ook kan de heer Dewinter het absoluut niet eens 
zijn met het voorstel om een minimaal aantal 
allochtone werkzoekenden een baan aan te bieden 
bij de overheid. Die quotapolitiek leidt volgens 
hem tot positieve discriminatie, en hij is harts-
grondig tegen iedere vorm van discriminatie. Hij 
zal dan ook met zijn fractie het voorstel van reso-
lutie niet goedkeuren en hij vindt het een beetje 
beschamend dat men zelfs de conclusies van het 
gerechtelijk onderzoek niet afwacht om toch maar 
op de golven van de mediatieke hype wat politieke 
munt te slaan uit de gebeurtenissen.

De heer Jos Stassen verklaart blij te zijn dat de 
toon en de inhoud van de meeste interventies hele-
maal anders zijn dan die van de vorige spreker. Hij 
ontkent enige partijpolitieke duiding te hebben 
gedaan rond deze zaak. Het is de opdracht van 
elke partij om op basis van maatschappelijke ont-
wikkelingen eigen voorstellen te doen. Dat ieder-
een dit doet vanuit zijn eigen politieke inspiratie 
noemt de heer Stassen de kern van de democra-
tie. Hij blijft het goed vinden dat een maatschap-
pelijke bewogenheid in daden wordt omgezet. 
De indieners van het voorstel van resolutie doen 
daartoe vanuit hun politieke overtuiging een aan-
tal voorstellen en de spreker kan begrijpen dat 
mensen van andere politieke partijen het daar niet 
mee eens zijn. Toch hoeft men daarom het voor-

stel van resolutie nog niet te verwerpen. Het kan 
evengoed geamendeerd worden om het aan te pas-
sen aan bepaalde wensen. 

De heer Stassen twijfelt er niet aan dat iedereen 
akkoord gaat met de vaststelling dat er proble-
men met allochtonen zijn op de arbeidsmarkt. Er 
zijn daar maatregelen nodig. Inderdaad is er het 
aangehaalde decreet op de evenredige vertegen-
woordiging op de arbeidsmarkt, maar dat decreet 
geraakt niet uitgevoerd. De heer Stassen blijft 
ervan overtuigd dat men binnenkort niet meer 
zonder quota zal kunnen. 

Mevrouw Caroline Gennez zegt het met de teneur 
van het voorstel van resolutie en met de steun 
aan de werkgever en de werknemers van de firma 
Remmery volledig eens te zijn. Zij constateert 
dat de heer Dewinter suggereert dat er een Jules-
Croiset-scenario zou zijn, wat zou betekenen dat 
bedrijfsleider Vannieuwenhuyse zichzelf  zou 
bedreigen met vergiftiging. Mevrouw Gennez 
vindt dat het debat over de evenredige participa-
tie op de arbeidsmarkt inderdaad opnieuw moet 
gevoerd worden na de aanzet die daartoe is gege-
ven in de vorige legislatuur. De Vlaamse Regering 
moet er op attent worden gemaakt dat zij het des-
betreffende decreet moet uitvoeren. 

De heer Bart De Wever zegt erg sceptisch te staan 
tegenover de gezinspolitiek die de heer Dewinter 
voorstelt als antwoord op de vergrijzing. Hij zegt 
een groot voorstander te zijn van een kindvriende-
lijke politiek, maar de vergrijzing zal Vlaanderen 
ten volle treffen tussen 2010 en 2020. Behoudens 
de herinvoering van kinderarbeid zullen bijgevolg 
zelfs onmiddellijke inspanningen om het aantal 
geboorten te doen stijgen, geen soelaas meer bren-
gen.

3. Stemming

Het voorstel van resolutie betreffende de solidari-
teit met de allochtone werknemers in Vlaanderen 
wordt verworpen met 12 stemmen.

De verslaggever,  De voorzitter,

Hilde EECKHOUT Jan PENRIS

––––––––––––––––––––––

______ 
1 Jules Croiset is een Nederlands acteur van Joodse 

gezindheid, die zijn ontvoering door een neonazi-
groepering zelf  ensceneerde.


